
Zápisnica 
zo zasadnutia Názvoslovnej komisie pri MZ v Rožňave zo dňa 05. 09. 2024

Prítomní: podľa  prezenčnej listiny 

Program: 
1. Otvorenie 
2. Žiadosť obyvateľov Szilvássyho ulice o zmenu názvu ulice
3. Diskusia
4. Záver 

1.   Otvorenie
Zasadnutie  komisie  otvoril  a viedol  Mgr.  Matúš  Bischof,  predseda  komisie.  V úvode
zasadnutia privítal prítomných členov komisie.

2.   Žiadosť obyvateľov Szilvássyho ulice o zmenu názvu ulice

Mgr. Matúš Bischof:
Uviedol, že názov ulice bol schválený správne, čo sa týka príslušnej zákonnosti a metodiky.
Za správne považuje aj určenie cudzojazyčného názvu vzhľadom k histórii mesta Rožňava.
Jediný rozpor vidí s Metodickým usmernením Ministerstva kultúry Slovenskej republiky pre
obce  týkajúce  sa  dodržiavania  slovenskej  spisovnej  normy  pri  pomenúvaní  ulíc  a  iných
verejných priestranstiev, čo by ale zmenilo meno osobnosti.  Podotkol, že rozhodnutie o mene
v názve   ulice  bolo  na  základe  návrhu,  pretože  tá  oblasť  súvisí  s miestom  pôsobenia
a umiestnenia fabriky na výrobu tehál  p. Szilvássyho  - veľkej osobnosti rožňavských dejín.
Pomenovanie ulice z hľadiska miestopisu a histórie  označil za správne. 
K návrhu občanov na zmenu názvu ulice na Medenú, uviedol, že z toho hľadiska ako vznikol
pôvodný názov ulice, nevidí dôvod, premenovania názvu ulice na Medenú, aj čo sa dodržania
miestopisu týka. Medená ulica by mohla byť pri Zlatej ulici, nakoľko podobné názvy by mali
byť blízko seba. Ako príklad uviedol Jarnú a Letnú ulicu v Rožňave.

Prítomní členovia komisie:
Skonštatovali,  že  v Rožňave  je  viac  ulíc  s cudzojazyčným  (maďarským)  názvom,  ako  aj
verejných priestranstiev, tak žiadosť obyvateľov z hľadiska logiky nedáva význam. 

Mgr. Matúš Bischof
Dôvod, ktorý uvádzajú občania, že ich poštári, kuriérske služby a internet nevedia nájsť, vidí
v tom, že ulica je nová a potrebuje to čas.
Pokúsil sa vyhľadať Szilvássyho ulicu na Google maps, v tejto aplikácii zadaná ulica nebola
nájdená. Po zadaní ulice do inej aplikácie, sa ulica zobrazila, čiže to nie je problémom názvu
ulice, ale technologickou závadou. Argument, že sa ulica nedá vyhľadať na internete teda nie
je opodstatnený.
Ostatné náležitosti uvedené v žiadosti  – chýbajúce uličné osvetlenie, prechod pre chodcov sa
netýkajú činnosti názvoslovnej komisie.

p. László Kardos:
Upozornil na skutočnosť, že daná ulica nie je označená. 



Mgr. Matúš Bischof
Dal za úlohu Mestskému úradu upovedomiť firmu Google o tom, že daná ulica sa na mape
nenachádza  a   označiť  danú ulicu  uličnou tabuľou.  Ak občania  nesúhlasia  s umiestnením
tabule na ich dome, aj keď je to ich povinnosťou zo zákona, uličnú tabuľu navrhol umiestniť
na značku hneď z hlavnej cesty.
Skonštatoval,  že komisia  prešla všetky argumenty uvedené v žiadosti  a po ich preskúmaní
dospela k záveru, že ani jeden z nich nie je relevantný pre zmenu názvu ulice.

Mgr. Radoslav Kovács
Uviedol,  že  ak by mal  byť názov ulice   v súlade s metodickým usmernením Ministerstva
kultúry SR (písmeno e)), zmena v názve ulice by sa týkala len písania mäkkého i. Teda ulica
by mala názov Szilvássiho.

Mgr. Matúš Bischof
Položil otázku, či má niekto trvalý pobyt na Szilvássyho ulici.

Ing. arch. Peter Tešlár:
Uviedol, že na trvalý pobyt na tejto ulici je prihlásených 16 osôb.

Mgr. Matúš Bischof: 
Podotkol, že pri zmene názvu by bola potrebná aj zmena dokladov.

Mgr. Radoslav Kovács: 
Odporučil,  aby sa mesto obrátilo na Ministerstvo kultúry a požiadalo o stanovisko vo veci
súladu pomenovania ulíc so zákonom o štátnom jazyku.

Uznesenie  01/09/2024:  Komisia  trvá  na  svojom  pôvodnom  stanovisku  z roku  2019
s pôvodnými  argumentami  a   odporúča  Mestskému  zastupiteľstvu  v  Rožňave  vyžiadať
stanovisko Ministerstva kultúry SR o gramatickej správnosti vo veci súladu pomenovania ulíc
s ustanoveniami zákona o štátnom jazyku.

Hlasovanie:
Za – 5 (Mgr. M. Bischof, M. Demény, L. Kardos, Mgr. R. Kovács, Ing. arch. P. Tešlár)
Proti – 0
Zdržal sa – 0
Neprítomní: Mgr. E. Kušnierová, Mgr. M. Drengubiak

3.   Diskusia
Členovia komisie po skončení hlasovania už v ďalšej diskusii nepokračovali.

4.   Záver
Predseda  komisie  Mgr.  Matúš  Bischof  poďakoval  prítomným  členom  komisie  za  účasť
a ukončil rokovanie komisie.

Zapísala: Mgr. Ingrid Čiefová Mgr. Matúš Bischof
    tajomníčka komisie    predseda komisie


